
Protokół Nr XXXVIII 
sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 10 września 2018 r.

Posiedzenie odbyło się w Sali widowiskowej Gminnego Centrum Kultury w Dąbrówce
trwało od godz. 10 00 do godziny 1330.
W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą
obecności.
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówka Pan Marcin Kaczmarczyk.
Na sesji obecni byli:
1. Pan Radosław Korzeniewski -  Wójt Gminy,
2. Pan Zenon Zadrożny -  Z-ca Wójta,
3. Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy,
4. Pan Marcin Szerszenowicz- Kierownik Referatu Drogownictwa,
5. Pan Ireneusz Zieliński- Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju,
5. Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych,
6. Pani Anna Kłosowska -obsługa prawna Urzędu Gminy.
7. Sołtysi -  zgodnie z załączoną listą obecności.

Prowadzący obrady odczytał porządek obrad, który został przesłany radnym
w następującej treści:

1. Powitanie i otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Wybór sekretarza obrad.
4. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji.
5. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
6. Informacja o przebiegu wykonania planów finansow7ch Gminnych Instytucji 

Kultury Gminy Dąbrówka za I półrocze 2018 r.
7. Informacja o przebiegu wwkonania budżetu Gminy Dąbrówka za I półrocze 2018 

roku wraz informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
w tym przebiegu realizacji przedsięwzięć.

8. Przedstawienie opinii i wniosków komisji Rady Gminy.
9. Podjęcie uchwał:
a) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Dąbrówka w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018,

b) zmieniająca Uchwałę Nr XI1/109/2015 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 29 grudnia 
2015 roku w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta 
Gminy Dąbrówka,

c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację 
zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 430114W w miejscowości Dąbrówka 
i Lasków”,



d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację 
zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 430101W w miejscowości Trojany 
i Wszeboiy’,

e) w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dąbrówka 
na lata 2018-2026,

f) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018.
10. Odczytanie podań skierowanych do Rady Gminy.
11. Sprawy różne i wolne wnioski.
12. Zamknięcie obrad.

Przebieg obrad

Ad. 1 Powitanie i otwarcie obrad.

Obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Dąbrówka otworzy! Przewodniczący Rady Gminy 
Dąbrówka, powitał wszystkich zebranych poinformował, że w obradach zgodnie z listą 
obecności uczestniczy 13 na 15 Radnych, a następnie stwierdził prawomocność obrad. 
Radni nieobecni :
p. Hanna Wróbel - nieobecność usprawiedliwiona, 
p. Sobczak Józef - nieobecność usprawiedliwiona.

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad.
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie /! 3 głosów' „za” przy 
obecności 13 Radnych/.

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.
Na sekretarza obrad jednogłośnie została wybrana Pani Helena Kuśkowska /13 głosów 
„za” przy obecności 13 Radnych/.

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji.

Protokół Nr XXXVłl/2018 z dnia 30 lipca 2018 r.
Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła.
Jednogłośnie /12 głosów „za”, 1 „wstrzymał się od głosu”-  przy obecności 13 Radnych/ 

Ad. 5 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6 Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych Gminnych 
Instytucji Kultury Gminy Dąbrów ka za I półrocze 2018 r.

Głos zabrała p. Anna Maniecka -  Dyrektor Gminnego Centrum Kultury.
Gminne Centrum Kultury jak i Biblioteka realizują swoje zadania statutowe zgodnie 
z przyjętymi planami finansowymi i planami pracy.
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Przychody biblioteki zrealizowano w wysokości 49,73% , na a plan 313 715,61 zł 
wykonano 157 703,00 zł. Koszty zrealizowano w wysokości 49,75% , na plan 313 715,61 
zł wykonano 156 019,98 zł.
Przychody Gminne Centrum Kultury zrealizowało w wysokości 47,94%. Na plan
1 101 531,81 zł wykonano 528 047,64 zł. Koszty zrealizowano w wysokości 45,95%, na 
plan 1 093 731,17 zł wykonano 502 576,98 zł. Wpływy z prowadzonej działalności 
kulturalnej oraz środki od osób fizycznych to kwota 90.028,00 zł, na którą składają się 
wpłaty uczestników uczęszczających na zajęcia stałe organizowane przez Centrum 
tj. języka angielskiego, szachy, zajęcia taneczne, nauka gry na instrumentach, zajęcia 
wokalne, karate, zajęcia ZUMBY, plastyka. W pierwszym półroczu zorganizow-ano 
14 różnych konkursów i uroczystości. Na szczególna uwagę zasługuje - Weller
2 Kołaków 44, akcja zimowa „Ferie z GCK”, bieg terenowy, przeprowadzenie 
warsztatów aktorskich Konkursu Poetyckiego „Cyprian Norwid Poeta Naszej 
Ziemi” , akcja letnia, Babski wieczór w GCK.
Gminne Centrum Kultury otrzymało dotację podmiotową z budżetu Organizatora na 
finansowania działalności podstawowej która została zrealizowana w wysokości 
419 000,00 zł. oraz dotację celową z budżetu Organizatora w wysokości 160 000,00 zł 
z czego 40 000,00 zł z na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Budowa placu 
sportowo- rekreacyjnego w miejscowości Dąbrówka” która zostanie przekazana 
w; drugim półroczu. Biblioteka ściśle współpracuje z GCK w zakresie działalności 
kulturalnej. Do informacji o przebiegu wykonania planów finansowych Gminnych 
Instytucji Kultury Gminy Dąbrówka za i półrocze 2018r. radni nie zgłaszali pytań.

Ad. 7 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Dąbrówka za I półrocze 
2018 roku wraz informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
w tym przebiegu realizacji przedsięwzięć.

Głos zabrała Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy.
Stosowanie do postanowień ustawy o finansach publicznych Wójt Gminy zobowiązany 
jest przedstawić Radzie Gminy jak i Regionalnej Izbie Obrachunkowej informację 
o wykonaniu budżetu za I półrocze 2018r. i informację o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć do wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Dąbrówka za pierwsze półrocze 2018 roku. Regionalna 
Izba Obrachunkowa zobligowana jest do przedstawienia opinii do złożonych informacji. 
Realizacja dochodów w pierwszym półroczu ukształtowała się na poziomie 47,5% 
co stanowi kwotę 20 475 883,13 zł, w' tym dochody bieżące wykonano 52,6% to jest 
kwota 20 131 458,13 zł i dochody majątkowe w wysokości 344 425,00 zł tj. 7,2%. 
Realizacja dochodów majątkowych, to głównie wpływ dotacji unijnych pozyskanych na 
dofinansowanie realizowanych zadań inwestycyjnych. Z planowanych wydatków 
ogółem w I półroczu wydatkowano 20 403 091,94 zł co stanowi 40,9%, w tym wydatki 
bieżące 18 223 746,72 zł tj. 49%, wydatki majątkowe (inwestycyjne) 2 179 345, 22 zł 
tj. 17,2%.
W I półroczu między innymi zakończono zadania inwestycyjne, których realizację 
rozpoczęto w 2017r, ponadto przeprowadzono procedury przygotowawcze na realizację 
zadań przyjętych na 2019 rok. Przychody czyli zaciągnięte kredyty i pożyczki stanowią 
kwotę 622 011, 90 zł. Rozchody czyli splata kredytów i pożyczek została wykonana na 
poziomie 43,1% tj. z zaplanowanej kwoty 2 948 619,00 zł spłacono 1 269 923, 73 zł. 
Spłacone zostały głównie kredyty na sfinansowanie planowanego deficytu w latach
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poprzednich i bieżącym. Dług Gminy na dzień 30 czerwca br. wynosił 15 363 840, 70 zł 
i stanowi 43,1 % w stosunku do planowanych dochodów na rok bieżący.
Należności wymagalne czyli te które gmina powinna pozyskać na dzień 30.06 2015r. 
stanowią kwotę 1 586 442,94 zł. Są to głównie należności pozostałe do zapłaty z tytułu 
podatków i opłat lokalnych, z tytułu opłat i kar za gospodarowanie odpadami, z tyt. 
Funduszu Alimentacyjnego, z tyt. nałożonych kar administracyjnych.
Realizacja budżetu na poziomie 47,5% dochody i 40,9% wydatki pozwoliła na 
zamknięcie budżetu nadwyżką wysokości 72 791,19 zł na dzień zamykający pierwsze 
półrocze br. Do przedstawionych informacji radni nie zgłaszali pytań.

Ad. 8 Przedstawienie opinii i wniosków podjęty ch przez Komisje Rady Gminy.

Pan Marek Pasoń -  przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że Komisja 
odbyła posiedzenie w dniu 24 sierpnia 2018 r.
Pan Mirosław Kuligowski -  przewodniczący Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 30 lipca 
2018 r.‘
Pan Rosa Sławomir -  przewodniczący Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem 
Komunalnym poinformował, że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 06 września 2018 r. 
Pan Ryszard Klusek -  przewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej poinformował, 
że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 06 września 2018 r.
Pan Krzysztof Kłębek -  przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
odbyła posiedzenie w dniu 06 września 2018 r.
Pani Agnieszka Gryglas -  przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
poinformowała iż komisja nie obradowała w ostatnim okresie między sesyjnym. 
Protokoły z posiedzeń Komisji umieszczone zostaną na stronie w-ww.bip.dabrowka.nel.pl

Ad. 9 Podjęcie uchwał

a) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Dąbrówka w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018.

Projekt uchwały został omówiony przez p. Agnieszkę Adam w zastępstwie za 
p. Krystynę Augustyniak.

Zmiany w Gminnym Programie Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii polegają by na dodaniu:
- zapisu dot. zwracania kosztów dojazdu do poradni odwykowych dla osób 
uzależnionych;
- oraz zwiększenia środków w budżecie na szkolenia dla Zespołu 
inderscyplinamego który prowadzi działania z niebieska kartą.

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań. Rada Gminy Dąbrówna podjęła 
Uchwałę Nr XXXVIII/336/2018 z dnia 10 września 2018 r.



- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /13 głosów „za”, „ przy
obecności 13 radnych/
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

b) zmieniająca Uchwałę Nr XII/109/2015 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 29 grudnia 
2015 roku w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta 
Gminy Dąbrówka.

Projekt uchwały został omówiony przez p. Agnieszkę Adam.
Obniżenie wynagrodzenia obowiązywać będzie od 1 lipca 2018 r. zgodnie 
z nowym rozporządzeniem Rady Ministrów.

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań. Rada Gminy Dąbrówka podjęła 
Uchwałę Nr XXXVIII/337/2018 z dnia 10 września 2018 r.
- w-- głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /13 głosów „za”, przy
obecności 13 radnych/
(Uchwrała stanowi załącznik do protokołu).

c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
z Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację zadania pn.: 
„ Przebudowa drogi gminnej nr 430114W w miejscowości Dąbrówka i Lasków".

Projekt uchwały został omówiony przez p. Agnieszkę Adam.

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXXVII1/338/2018 z dnia 10 
września 2018 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /13głosów „za”, przy 
obecności 13 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
z Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację zadania 
p n : „Przebudowa drogi gminnej nr 430101W w miejscowości Trojony 
i Wszebory”.

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
Rada Gminy Dąbrowska podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/339/2018 z dnia 10 
września 2018 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /13 głosów „za”, przy
obecności 13 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)
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e) w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 
2018 -  2026.

Projekt uchwały został omówiony przez p. Skarbnik.
Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do uchwały.

Do projektu uchwały radni nic zgłaszali pytań
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXXVIlI/340/2018 z dnia 10 
września 2018 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /13 głosów „za”, przy 
obecności 13radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

f )  w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2018 rok.

Projekt uchwały został omówiony przez p. Skarbik.
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań
Rada Gminy Dąbrówka podjęła Uchwałę Nr XXXV11I/341/2018 z dnia 10 
września 2018 r.
- w głosowaniu jawnym -  j e d n o g ł o ś n i e  - /13 głosów „za”, przy 
obecności 13 radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 10 Odczytanie pism skierowanych do Rady Gminy.

Pisma zostały odczytane przez sekretarza obrad p. Helenę Kuśkowską.
Pismo od p. Piotra Uścińskiego Posła Na Sejm RP o wsparcie finansowe w związku 
z planowanym remontem Oddziału Chirurgii Ogólnej Szpitala MBNP w Wołominie.
Do pisma odniósł się p. Radosław Korzeniewski oraz p. Zenon Zadróżny.

Pismo od Pani H. CH w sprawie niedoprowadzenia wx)dociągu do posesji 
w miejscowości Ostrówek. Do pisma odniósł się p. Radosław Korzeniewski i p. Zenon 
Zadróżny. P. Ireneusz Zieliński dodał iż konkretnym problemem Pani H. CH. aby 
doprowadzić przyłącze do właścicielki działki trzeba przejść przez cudzy teren 
a właściciel tej działki nie wyraża na to zgody. Odpowiedzi na pismo udzieli p. Ireneusz 
Zieliński. P. Rosa Sławomir przypomniał o stanowisku Komisji Rozwoju w tej sprawie.

Uchwała Rady Miejskiej w Chorzelach w sprawie poparcia działań dot. rozwoju 
Mazowieckiego Portu Lotniczego Warszawa- Modlin.
Do pisma odniósł się p. Radosław Korzeniewski. P. Rosa Sławomir przypomniał, iż 
Komisja Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym podjęła decyzję o niezabieraniu 
stanowiska w/w sprawie.
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Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski.

P. Marcin Kaczmarczyk przypomniał radnym o konieczności złożenia oświadczeń 
majątkowych.
Głos zabrał p. Rosa Sławomir w sprawie nowo powstałych wysepek przy przedszkolu, 
chodnika oraz w sprawie odwodnienia w miejscowości Chajęty. Odpowiedzi udzielił 
p. Marcin Szerszenowicz, iż sprawa zostanie rozwiązana i usterki w najbliższym czasie 
zostaną skorygowane.

P. Krzysztof Kłębek skierował pytanie do Wójta i Z- ca Wójta w sprawie chodnika w 
Zaścieniach- zapadające się kostki. Wyjaśnień udzielił p. Radosław Korzeniewski, aby 
sprawę skierować do kierownika ZGK, oraz zwrócić uwagę na chodnik w Ludwinowie- 
szczegółów udzieliła p. Agnieszka Gryglas.

Głos zabrał p. Mirosław Kułigowski w sprawie konsultacji społecznych, co do budowy 
mostu pomiędzy Gminą Dąbrówka a Gminą Somianka. Odpowiedzi udzielił p. Zenon 
Zadrożny, iż wTaz z P. Wójtem wybierają się na konferencje w Jabłonnej w sprawie 
wszelkich szczegółów tej inwestycji. Dodatkowo głos w dyskusji zabrał p. Rosa 
Sławomir i p. Radosław Korzeniewski.

P. Regina Łukasiewicz przedstawiła problem, dot. wpisu na facebooku. Wyjaśnień 
udzielił p. Radosław Korzeniewski.

P. Stanisław Szczepański sołtys wsi Działy Czarnowskie poruszył temat w sprawie 
chodnika i wykupu działek w celu realizacji tej inwestycji na następny rok.
Wyjaśnień w tej kwestii udzielił p. Zenon Zadrożny i p. Radosław Korzeniewski.

P. Mirosław Kułigowski zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie trwają prace na ul. 
Choinki w Kuligowie dot. przejęcia przez Gminę drogi. Wyjaśnień udzielił p. Zenon 
Zadrożny.

Godzina 13:10 obrady opuszcza p. Zenon Zadróżny.

P. Łukasz Dywicki poprosił o informację dot. złożonego wniosku w sprawie nazwania 
drogi gruntowej, która dopisana jest do ul. T. Kościuszki w Dąbrówce. Wniosek został 
skierowany do sołtysa w celu konsultacji społecznych. Pytanie dotyczyło 
w szczególności celu konsultacji społecznych oraz jak został koordynowany wniosek, 
który został złożony do Rady Gminy. Szczegółowej odpowiedzi udzielił, p. Michał 
Strzelecki.

P, Winek zapytała czy na granicach Stasiopola i Czarnowa zostanie wybudowana 
oczyszczalnia gdyż taki projekt miał być realizowany.
P. Kufel Bogdan sołtys wsi Sokołówek zgłosił problem drogi od Sokołówka do Łosia 
oraz możliwość dodatkowych kursów linii autobusowych do Radzymina.
W poruszonych kwestiach odpowiedzi udzielił p. Radosław Korzeniewski.



Przewodniczący obrad skierował pytanie do p. Wójta, w jaki sposób realizowana była 
kwota w budżecie przeznaczona na promocję Gminy.
P. Radosław Korzeniewski udzielił odpowiedzi w temacie iż kwota 200 000,00 zł została 
przeznaczona na Huzarów w Kuligowie.

Ad. 12 Zamknięcie obrad.
Zamknięcia obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Dąbrówka dokonał Przewodniczący Rady 
dziękując obecnym za udział w sesji.

Na tym protokół zakończono.

Sekretarz obrad Przewodniczący obrad
Helena Kuśkowska

Protokołowała: 
, ęuska


